
Zápis  
ze 5. schůze školské rady při ZŠ Polná, Poděbradova 79, 588 13 Polná 

konané dne 28. 6. 2023 v 15:30 ve sborovně ZŠ 
 
 
Přítomni: Jiří Chvátal, DiS., Michal Jelínek, Mgr. Petr Klíma, Mgr. Martin Lexa, Ph.D., Mgr. Ladislava 

Staníková  

Přizván: Mgr. Zbyněk Wasserbauer, MBA, ředitel ZŠ Polná 

Omluvena: Mgr. Stanislava Jeklová 

Nepřítomni: 
 
Program: 
1. Navržené změny ŠVP 
2. Schválení školního řádu 
3. Výroční zpráva o výsledcích hospodaření ZŠ 
4. Informace o výsledcích dotazníkového šetření mezi rodiči  
5. Zhodnocení školního roku 2022/2023 
6. Informace o stavebních úpravách v ZŠ 

Usnesení č. 15/05/2023 
Školská rada při ZŠ Polná schvaluje program schůze v předloženém znění. 
 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
Bod 1 – Navržené změny ŠVP 
Ředitel ZŠ okomentoval navržené změny ŠVP, které vyplývají z povinnosti začlenit do výuky povinně 
novou informatiku a digitální kompetence, které se budou prolínat všemi předměty, a to již na prvním 
stupni. Digitální kompetence musely být zapracovány do charakteristik všech předmětů a musela být 
též upravena časová dotace pro různé předměty tak, aby mohl být začleněn nový předmět Informatika. 
Proběhla diskuze členů školské rady s ředitelem ZŠ k připravenosti ZŠ na tento nový předmětech, a to 
jak po stránce materiální, tak personální. Pan ředitel školy sdělil, že škola je dle jeho názoru v rámci 
možností připravena, na každém stupni jsou garanti, kteří si vzali tuto oblast za svou. Na materiální 
vybavení se čerpají dotace. Problém je, že zatím vzhledem k tomu, že je toto poměrně novou oblastí, 
není žádná ucelená centrální metodika, jak k těmto záležitostem přistupovat. 
 

Usnesení č. 16/05/2023 
Školská rada při ZŠ Polná souhlasí s předloženou změnou ŠVP. 
 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
Bod 2 - Schválení školního řádu 
Ředitel školy předložil novou verzi školního řádu pro ZŠ Polná. Krátce okomentoval zapracované 
změny. Zejména byla změněna příloha týkající se hodnocení výsledků vzdělávání. Dále zevrubněji 
okomentoval nový článek 4.12 školního řádu, který se týká možnosti vyloučit z hodiny žáka, který 
narušuje její průběh, a další výchovnou práci s tímto žákem. 
Dále byla vedena diskuze k možnosti obsazení pozice speciálního pedagoga a školního psychologa, kdy 
pan ředitel vysvětlil, jakým způsobem budou tyto činnosti v rámci ZŠ zajištěny. V případě školního 
psychologa bude potřebovat finanční pomoc ze strany zřizovatele. 

Usnesení č. 17/05/2023 
Školská rada při ZŠ Polná schvaluje školní řád ZŠ Polná. 
 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
 
 



Bod 3 – Výroční zpráva o výsledcích hospodaření ZŠ 
Pan ředitel okomentoval předloženou výroční zprávu o hospodaření, která byla schválena 
zřizovatelem. Hospodářský výsledek činil 2.142,46 Kč, které byly převedeny do rezervního fondu. ZŠ 
hospodaří řádově s 54.000.000 Kč a převážnou většinu tvoří náklady na platy zaměstnanců školy, které 
jsou financovány ze státního rozpočtu prostřednictvím Kraje Vysočina. Příspěvek zřizovatele činil 
3.700.000 Kč. Byla vedena diskuze o jednotlivých výdajových položkách a podrobnější diskuze o 
možnosti bezplatného stravování žáků ze sociálně slabších rodin. Na tuto agendu získává ZŠ dotace od 
organizace WOMEN FOR WOMEN, o.p.s. 

Usnesení č. 18/05/2023 
Školská rada při ZŠ Polná bere na vědomí výroční zprávu o výsledcích hospodaření školy ve školním 
roce 2021/2022.  
 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
Bod 4 – Informace o výsledcích dotazníkového šetření mezi rodiči a o testování žáků 
K tomuto bodu pan ředitel sdělil, že v současné době nemá ještě zpracovány výsledky dotazníkového 
šetření z konce školního roku 2022/2023, nicméně v předchozím roce byly výsledky pro školu velmi 
dobré, kdy drtivá většina rodičů vyjádřila spokojenost se vzděláváním svých dětí ze strany ZŠ Polná. 
Pan ředitel byl požádán, aby výsledky nejnovějšího průzkumu prezentoval na příští školní radě 
a případně jej též prezentoval v Polenském zpravodaji. 
ZŠ byla ve školním roce 2022/2023 zapojena do mezinárodního šetření TIMSS (zjišťování úrovně 
dovedností a vědomostí žáků v matematice a přírodních vědách), kdy ČŠI rozhodla o zapojení dvou tříd 
ze čtvrtých ročníků. Škola byla rovněž zapojena do mezinárodního šetření ICILS (zjišťování úrovně 
dovedností a vědomostí žáků v oblasti počítačové a informační gramotnosti), kdy ČŠI rozhodla o 
zapojení dvou tříd z osmých ročníků. Výsledky z obou mezinárodních srovnání budou známy až během 
příštího školního roku.  
V příštím školním roce se rovněž dozvíme, jak byli naši deváťáci úspěšní při přijímacích zkouškách ve 
srovnání s ostatními žáky ČR. Tyto informace zpracovává a vyhodnocuje společnost Cermat. Dále byla 
škola zapojena do šetření ČŠI týkající se testování žáků v tělesné zdatnosti.  
Jelikož výsledky se dlouho zpracovávají a jsou známy až během následujícího školní roku, v letošním 
školním roce jsme se tak dozvěděli výsledky testování z roku předcházejícího.  
Žáci devátých ročníků byli nadprůměrní při přijímacích zkouškách (Cermat) a vysoce nadprůměrní 
v mezinárodním šetření PISA (testování žáků v oblasti čtenářské, matematické a přírodovědné 
gramotnosti) 
 

Usnesení č. 19/05/2023 
Školská rada při ZŠ Polná bere na vědomí informaci ředitele školy o výsledku dotazníkového šetření 
mezi rodiči ve školním roce 2021/2022 a o výsledcích srovnávacích testů. 
 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
Bod 5 – zhodnocení školního roku 2022/2023 
Proběhla diskuze členů školské rady s ředitelem ohledně průběhu školního roku 2022/2023 s tím, že 
stále určité komplikace způsobuje vzdělávání ukrajinských žáků. Též jsou u určitých žáků výchovné 
problémy, vandalismus apod., kdy školu velmi často navštěvuje s požadavky PČR, která pátrá po 
pachatelích závadného jednání ve městě. 
Úspěchem je, že všichni žáci byli přijati ke studiu na střední školy, či učiliště. Na gymnáziu Jihlava má 
žákyně ZŠ Polná dokonce 1. místo u přijímacího řízení. 
Populačně nejsilnější ročník je v tuto chvíli končící 2. třída. 
 
Diskuze byla ukončena bez usnesení. 
 
Bod 5 - Informace o stavebních úpravách v ZŠ 
Ředitel ZŠ společně s předsedou školské rady informovali o dvou velkých stavebních akcích na ZŠ 



Poděbradova. První akce týkající se přestěhování kotelny, která již probíhá a měla by být před 
dokončením. Druhá akce přístavba a nástavba je vysoutěžena a je před zahájením. Stavba bude 
zahájena o letních prázdninách a předpoklad je, že by měla být dokončena před začátkem školního 
roku 2024/2025. Stavba samozřejmě přinese určité komplikace ohledně organizace příchodů a 
odchodů žáků do budovy, kdy bude uzavřen vchod z Poděbradovy ulice. 
Předseda ŠR informoval o získání dotace na projektovou dokumentaci na propojení budov ZŠ 
Komenského, Poděbradova a školní jídelny optickým internetem, když v letošním roce by mělo dojít 
i k realizaci první fáze, tj. propojení MěÚ a ZŠ Komenského optickým kabelem.  
Další diskuze byla vedena o zadání studie nové MŠ Na Podhoře, kdy by v rámci studie byla zpracována 
varianta č. 6, tj., že v této školce bude i centrální vývařovna pro MŠ a ZŠ. 
 
Diskuze byla ukončena bez usnesení. 
 
 
Žádné další dotazy nebyly ze strany členů školské rady předloženy.  
 
 
Následně byla schůze v 17:10 ukončena. 
 
 
 
 
 
 
 
................................................... 
Mgr. Petr Klíma 
předseda ŠR 

podepsáno elektronicky 
 
 
Zapsal: Mgr. Klíma 
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